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Komorní výprava na táborové místo poblíž vesničky Vlaské. 
Škoda, že nemocnost byla větší než malá… Na fotce jsou 

totiž zachyceni téměř všichni účastníci (snad kromě 
fotografa). 

 

 

 

 
 

 
V tomto čísle najdete vše důležité, co se v oddíle Trojka Shawnee událo 

v měsíci listopadu roku 2007. 
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Pár slov šéfredaktora 
Po několika číslech, kde se tento můj úvodník nevyskytoval, protože prostě nevyšlo 
místo, se zase vrací na své obvyklé místo. Budu se snažit být stručný, ale výstižný. 

Jistě víte, že se poslední dobou už nevyskytuju tak často v Zábřeze mezi 
Šavany, a tak možná bude pro mě teď těžší sem něco napsat z činnosti, kde 
nejsem. A tak mi v podstatě zbývá jen ta Březová kůra. A dneska konkrétně 197. 
číslo. Na začátek mi dovolte vyjmenovat všechny díla všech lidiček, kteří se podíleli 
na tomto čísle a bez nich by tenhle časopis nevyšel: Jedná se o družinovou stránku 
medvědů od Šmodrcha, družinovou stránku Mývalů od Mota, družinovou stránku 
Káňat od Bédi a taky samozřejmě družinovou stránku Koníků od Řezi. Přečtete si 
i o narozeninách našeho webu, o který se myslím suprově stará Stopař (a ten se 
také postaral i o tento příspěvek), velký referát o stavu naší klubovny napsal do 
tohoto čísla WAOPE, který navíc přidal i zápisky z trénkinků florbalu. O bodování 
a výpravu do Vlaského se zase postaral Drak. A aby nebylo bodování málo, zveřejnil 
jsem i celoroční bodování za rok 2006/2007, které mi poskytl Tarzan a aby toho 
nebylo ještě pořád málo, po nějaké době vyšlo i historické bodování od roku 1988, 
které mám ve svém archivu já (a provedl jsem jeho aktualizaci J). Další, kdo se 
podílel na tomto čísle, byl náčelník MIČKINIKWA, který, jak je již tradicí, vám 
předkládá to, co má na srdci (a na jazyku) náčelník. A aby toho nebylo od něj málo, 
tak připravil ještě celou dvoustranu o Regatě v Bludově. A o další proběhlé akci, 
Deskových hrách, vám přinesl informaci Tarzan… Pravidelnou dvoustranu o činnosti 
ohnivců spáchal zase SKANIATARIO. Doufám, že jsem na nic nezapomněl, a pokud 
jsem na někoho náhodou zapomněl, tak se mu velice omlouvám. 

Na konci bych rád poprosil všechny přispěvatele, aby se snažili psát na 
formát stránky A5, ulehčíte mi tím mnoho práce se sestavováním kůry. A hlavně 
budete mít i vy přehled, kolik toho vlastně ještě můžete (nebo musíte J) napsat. 

Blíží se nám 200. číslo Březové kůry, už víte, co do něj napíšete? Už je to 
skoro za pár. Uzávěrka 200. čísla bude patrně někdy začátkem března… 

No a protože se tenhle článek jmenuje Pár slov šéfredaktora, tak už budu 
pomalu se psaním končit a nechám promluvit zase pár obrázků… Jistě uhodnete, 
jakou akci jsem si vzal dneska „na mušku“. Co myslíte, vyjde to i letos podobně? 

TATEYOPAH 
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Slovo náčelníka 
Dlouhé prosincové noci přinášejí do přírody ticho a klid. Zdá se, 
že život ustal. Ale on pulsuje neztenčenou měrou. Stačí se jen 
podívat do sněhu, do blátem rozbředlé cesty. Všude objevíme 
stopy našich lesních kamarádů – zvířat a skřítků.  

A tak bez ohledu na nevlídné počasí, na krátký den, se 
nejobětavější chlapci oddílu vydávají na výpravy do zdánlivě 
spícího kraje. Letos to byla výprava na prastaré tábořiště 
Šavanů nad  Vlaským, kde jsme tábořili v roce 1989 – Tábor 
Vidrholec.  

Blíží se Vánoce, ta kouzelná doba radosti a štěstí je tu zas.  

Nejkrásnější dárek, který pod stromečkem není vidět, zato je ho cítit a znát 
na každém kroku, je slyšet v hlase, dá se rozpoznat v zářících očích, to je přátelství. 
Tento dárek nestojí nic, jen trochu sebeobětování každého z nás. Daruj tedy trochu 
sebe. Ať máme  Trojku  stále hezčí a hezčí. A těm, kteří nám drží palce, protože i to 
je potřeba, dík.   

„ Ne moc, která je pomíjející, ale duch, který trvá: to je naše cesta, 
náš smysl, náš osud“ 

( V. Mináč ) 

Mičkinikwa 

Z hlavního stanu: 
Skaniatario – dlouholetý člen Rady OP a člen klanu starších 
bojovníků, který nese prastaré pojmenování – Klan Modrých želv se 
nedávno zasloužil společně se svou ženou o výraznou pomoc při 
zajištění financí – stavebního materiálu z vápenky Vitošov, kde Eva 
pracuje. Je to v naší složité situaci velmi cenná pomoc a zde se 
ukazuje, jek je dobré mít okolo základního oddílu staré páky, jak se 
u nás říká zkušeným dlouholetým členům a tím Patrik bezpochyby 
je.vstoupil do Šavanů na jaře roku 1990  a je tedy v kmeni 18 let!! 

Výraznou osobností z řad bodovaného členstva se stal 
podrádce Vlků Honza Kašík – Grizly. On a jeho táta toho v poslední 
době pro naši klubovnu udělali hodně. Právě u bodovaného člena se 
takováto aktivita velmi cení a Grizzly oprávněně vévodí v čele 
kmenového bodování před všemi rádci. 

Další vítanou letošní posilou byl ve vedení 
Mývalů je Sagamor Netopýr, který díky svým 
tanečním pomáhal Motovi vést naše nejmenší 
kluky. Koníci a Mývalové dnes tvoří budoucí 
členskou základnu kmene a jejich vedení mají v rukou Řezi a Mot. 
Je to poprvé v historii, kdy jsme se rozhodli mít hned dva rody 
mladších členů a snad se členská základna ustálí a v plánu je 
dokonce i vícedenní výprava těchto nejmenších šavanů.  

Podnáčelník Stopař byl v letošním roce pověřen vedením 
rádců, aby naše družiny fungovaly co nejlépe a vytvořily dobrý fungující 
organismus. Uvidíme, jak se starost o naše rádce rozjede a jaké zlepšení to přinese 
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v samotných družinách. Stopař je zkušený podnáčelník a věřím, že se mu mnohé 
z jeho plánů povede realizovat. I jeho zásluhou naše internetové stránky dosáhly 
hranice 25 000 návštěvníků  a návštěvnost roste i díky našim kontaktům se 
společenstvím MIDE. 

Velké  hry znamenaly nové tváře, nové kontakty a nové zkušenosti 
s organizováním velké akce. Velké hry byly největší akcí Minidewiwinu v historii 
tohoto společenství a Šavani k tomu přispěli nemalým dílem. Zde je nutno 
připomenout velké postavy tohoto setkání a to Tahoanaha – hlavního organizátora – 
tak se mi osobně jevil u Tuwanakhy, který spojuje kmeny Mide, jako Bibaget 
společenství. Pro 90% Šavanů to byla první zkušenost s Velkými hrami a je 
radostné, že jsme skoro po osmnácti letech opět získali štít vítězů a dnes zdobí naši 
klubovnu. 

Velké hry nám také ukázaly, že máme plno starších a zkušených bojovníků, 
kteří  rádi podpoří kmen v boji – Sachem Wablautanaga, Sachem Sokol, Sagamor 
Vyžírka, Sagamor Barry, Dejmal, Plamínek, Ječmínek a další zanechali ne hrách 
svoji stopu. 

Akce deskové hry proběhla ke spokojenosti zúčastněných dětí pod vedením 
degandavidy Tarzana a podnáčelník Dráček se zapojil do organizování rádcovského 
kurzu. V jeho rukou je letošní Javorová nažka a Javorový list. 

Aktivita klubovna – tento rok se po osmnácti letech 
realizuje sen mít své záchody a pitnou vodu v naší šavanské 
klubovně. Roky nebyly peníze nebo bylo něco důležitějšího a teď 
konečně jsme šli do toho. Zde je nutné pochválit dvojici Sachem 
Wablautanga a Waope, kteří celou aktivitu řídí a já mám jen ten 
boční úkol sehnat vždy nějakého starého člena nebo ochotného 
tatínka. To se celkem daří, pomáhalo již skoro 10 tatínků a stejný 
počet starých členů kmene. 

Waope,  Wablautanaga, Wyoming a já jsme si museli vzít i volno, abychom 
pracovní nápor na stavbě zvládli, ale čas, který jsme tomu dali, snad ocení i budoucí 
generace Šavanů, která bude mít touhu pro naši klubovnu také něco udělat. Tak 
nějak mi to znělo z úst bývalého šavanského Degandavidy Wablautangy, který 
v roce 1997- 1998 řídil jako 18-letý kmen Šavanů za podpory podnáčelníků. I po 
deseti letech se stále aktivně podílí na činnosti v oblasti klubovny a v budoucnu 
bude mít klubovnu na starost. Už se osobně těším, jak to zase dáme všechno do 
pořádku a naše klubovnička 
bude pěkně uklizená, 
inspirující pro ostatní 
skautské i neskautské 
oddíly. To je ale možné za 
podpory nás (rozumných) 
členů kmene, kteří se chopí 
sami práce a nenechají to 
na bedrech jediného 
člověka. Dnešní stav 
dokazuje, že se blíží lepší 
doba a zásluhu mají 
především již jmenovaní 
kmenoví bojovníci.  

MIČKINIKWA 
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Uzlařská regata v Bludově dne 24.11.2007 
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Soutěže jednotlivců: 
Do 9 let –Rybářská – 1. Ká 

 3. Top 
Lodní – 2. Ká 
Dračák – 1. Ká 
 2. Evik 
 3. Michal 
Zkracovačka –  1. Lukáš 
  2. Ká 
Ambulák – 1. Ká 
 

Od 10 do 12 let- Lodní –1. Lišák  
Zkracovačka – 2. Top 
Škoťák –  1. Lišák 
Ambulák – 1. Erik  

 
Od 13 – 14 let – Rybářská –   
 1. Béďa 

            3. Šmodrch 
Lodní –    1. Béďa 
Zkracovačka –   2. Dáša 
Škoťák –   1. Béďa 

  2. Šmodrch 
   3. Grizzly 

Ambulák – 1. Béďa 
 
 

Nad 15 let – Rybářská –  
2. Netopýr 

Lodní –  3. Netopýr 
Dračák – 1. Stopař                           2. Mičkinikwa 
Zkracovačka  -  3. Mot 

Škoťák –        1. Netopýr 
Ambulák –    2. Mičkinikwa           
 
 
 
 
 
 
 
Zajímavosti: 
Pětinásobný vítěz – Mičkinikwa 
V kategoriích soutěžilo: 

- do 9 let: 24 lidiček 
- do 12 let: 27 lidí 
- do 14 let: 14 lidí 
- nad 15 let: 30 lidiček 

 
Nejlepší průměr v umístění měl Jakub Šlampa: Ká – 1, 1, 1, 2, 2, 4, 5 místo. 
Druhý nejlepší byl Lišák – 7, 7, 4, 1, 1, 1, 4. místo a třetí nejlepší umístění dosáhl Béďa: 
a to 1, 1, 1, 1, 2, 8, 11 
 
Umístění dalších uzlařů: 
Nechcu: 5, 6, 8, 8, 13, 13, 10. místo 
Bubla: 8, 12, 12, 12, 13. 
Grizzly: 3, 8, 10, 7, 13, 13 místo 
Komanč: 4, 9, 9, 11, 11, 23 místo 
Erik: 1, 6, 9, 12, 21 místo 
Top: 2, 13, 14, 14, 18 místo 
 
Rekordmani jednotlivých uzlů regaty: 
Ze Šavanů tento titul získali: Ká, Lišák, Béďa, Stopař, Netopýr, Mičkinikwa 
 

 
Regata:  
10 – 12 let –  1.místo Lišák 
13 – 14 let –  3. místo Šmodrch 

Nad 15 let –  1. místo Mičkinikwa 
3. místo Netopýr 

 

 
Týmy: 
Do 9 let – 2. místo, 
10 – 12 let – 3. místo, 
13 – 14 let – 1. místo, 
nad 15 let –  2. místo 
 

 
                                                                                     
 

 
Je již dlouholetou tradicí našeho kmene Shawnee, že koncem roku jezdíme na velkou akci, která před deseti lety dostala název Uzlařská regata. Akci pořádá náš spřátelený  oddíl Delaware 
Bludov, kteří jsou organizováni v další dětské organizaci, která nese název Česká tábornická unie. Letošní ročník byl jubilejní a to desátý a tak jsme čekali velkou účast. To se nesplnilo, ale 
přesto jsme se zde setkali se zástupci chlapeckého i dívčího oddílu z Bludova, ale také z Postřelmova, přišli i hasiči, dorazili Ďáblíci a Kamarádi ze Šumperka, Duha Z Hanušovic, tedy skoro 
12 oddílů tu mělo svoje zástupce.  
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My Šavané jsme vyrazili autobusem v nevelkém počtu 20 lidiček. To ve srovnání s uplynulým rokem byl tak trochu ústup. Čekali jsme větší účast našich Koníků a Mývalů, ale 
tentokrát jsme neoslovili naše staré páky, a tak jsme zde letos neměli Mlčíma, Cestovatele, Plamena, Ječmena, Waopeho, Sokola či Dejmala. Snad příští rok bude modrá barva v bloudovské 
tělocvičně svítit ze všech koutů. 

Šavanská uzlařská škola se opět neztratila a opět si odvezla velkou část umístění na bedně. Tentokrát se mezi osobnosti regaty zařadili – jednoznačně Martin Bednář - Béďa, který 
zvítězil celkem 4x – SUPER, nelehké to měl ve své kategorii Lišák, který bojoval s 25 protivníky a i přesto dokázal zvítězit 3x a stejný počet získal v té nejmladší kategorii Ká. Ten se stává 
velkým nástupcem legendy mladší kategorie šavanské uzlařské školy Mauglího, který stále drží nejlepší  časy a Ká se k nim rychle blíží. Za rok všichni jmenovaní hoši budou o kategorii výš 
a konkurence bude větší.  

Překvapil také podnáčelník Stopař, který nejen že získal v nejtěžší kategori 1. umístění v Dračím uzlu, ale je i držitelem dvou rychlostních 
rekordů. Ještě větší bylo překvapení v podobě  Netopýra, který byl mezi nejstaršími borci celkem 4x na stupních vítězů. Škoda, že tu neměl bratra 
Tarzana, dalšího vynikajícího uzlaře, který loni bojoval o primát nejlepšího  uzlaře regaty.  

Nečekaně se prosadil i Holub z Koníků, který zvítězil ve zkracovačce. Další zajímavostí bylo naše kompletní umístění na bedně a to 
se nám podařilo v dračáku – kategorie do 9 let a škoťáku do 14 let.  

Družstva jsme měli ve všech kategoriích, ale dařilo se jen do 14 let, kde naši borci získali jediné první místo. 

O této naší akci se podařilo zhotovit pěknou nástěnku u DDM, kde jsou diplomy, fotografie a výsledky, které informují o naší účasti na 
slavné bloudovské regatě.  

Mistry uzlařského umění se v Bludově ze Šavanů stali – Lišák v kategorii do 12 let a Mičkinikwa nad 15 let. Ten se stal již popáté 
držitelem nejlepšího času soutěže. Za rok uvidíme! 

MIČKINIKWA 

Deskové hry 
Letos jsme jako oddíl poprvé připravili akci Deskové hry. Po horlivých přípravách jsme se konečně kolem osmé hodiny ranní sešli před 3.ZŠ a začali připravovat. Měli jsme k dispozici 
jídelnu, tělocvičnu a chodbu hlavní budovy. Další prostory, které má nyní v držení DDM a které jsme mohli využít jsme nakonec nepotřebovali. 

Rozhodili jsme u vchodu stoly a Mičkinikwa se chopil úkolu tvořit prezenčku. Po konečném součtu jsme se dostali téměř k sedmdesátce, takže účast byla dobrá. Jestli příště pozvu i 
okolní skautské oddíly, tak to bude velké. 

Původní myšlenkou bylo udělat několik oddělení, kde by se hrálo. To se sice zdařilo, ale trvalo nám to asi hodinu. Během té doby mezi nás naběhli děti především ze skautských 
oddílů, které přišly včas. Začátek byl celkem chaos, ale celé se to uklidnilo po první hodince, kdy si všichni již našli své místo a to si drželi. 

Hrát takovou moderní deskovou hru zabere hodně času a ještě víc času, když ji někdo hraje poprvé. A tak jsme zasedli ke stolům a bušili pravidla, která, z větší části mojí vinnou, 
neuměli ani garanti jednotlivých aktivit. 

No tak jsme každý zvládli jednu až dvě hry a naučili se i některá pravidla. Někteří odešli domů a někteří se ještě zdrželi, aby vyzkoušeli bitvu o Laville. Průběh Deskových her byl 
oproti bitvě střídáním stráží na Pražském hradě. 

S Cestovatelem jsem měl organizaci vymyšlenou. Její provedení však byl problém. Tuto bitvu jsme začali připravovat kdysi v půlce září. Plány byly rozsáhlé a velkolepé.. proč taky 
ne, my měli ještě 2 měsíce čas a věřili jsme si. V praxi to vypadalo tak, že jsem se na této rozsáhlé deskovce nedohodnuli ve všem ani mi dva. To však nijak moc nevadilo, protože hráči 
byli velmi přizpůsobiví. Po asi hodině a půl chaosu jsme se rozdělili do dvou skupin. Tu intelektuální vedl Cestovatel. Jejich duševním produktem byly teorie o tom, jak zachránit princeznu 
padající z hradby. Vymysleli, že ji za letu ozdraví za zranění způsobená pádem a ještě k ní dojdou nějakou vůdčí osobností, která jí svojí aurou vylepší obranu. Má skupinka podlehla nátlaku 
mého speciálního časovacího software a střídali jsme se na tahu každých 30 vteřin. Výsledkem bylo, že jednotky lítaly všude po mapě, ale my jsem si zahráli. 

Celá akce byla poznamenaná tím, že já jsem chaotik, ale hráčům to zřejmě nijak moc nevadilo. Když už konečně zasedli k nějaké hře, tak to bylo dobrý a vzhledem k tomu, že 
taková moderní desková hra netrvá 10 minut, tak to bylo dlouho dobrý. Výsledkem tedy bylo, že snad všichni odešli s dobrým pocitem příjemně stráveného sobotního dopoledne se svými 
přáteli a s deskovkami. 

A nejlepší nakonec.. co se hrálo. Her tam bylo opravdu požehnaně. Nejvíce se hrály krávy, Carcassone, Bang, Harry Potter a proroctví. Méně se využil Graenland, Thilisar, Osadníci 
z Katanu a Dorn. Přibližně na tyto hry se můžete těšit napříště. Obohacené snad jen o nějaké člověče nezlob se pro mladší hráče. 

Z jiného pohledu se na akci můžete podívat na stránkách zábřežské televize: www.tvz.cz. Ti si zaslouží pochvalu, protože mě parádně sestříhali rozhovor.  

Tarzan 

http://www.tvz.cz
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Florbalové tréninky 
Poslední roky se stalo už tradicí, že s příchodem podzimu se do činnosti nenápadně „vkrádá“ florbal. Od listopadu do března se konají dobrovolné florbalové „tréninky“ pro zájemce z řad 
Šavanů a jejich příznivců a přátel. Florbalová sezóna každoročně vyvrcholí v březnu Florbalovým turnajem. Protože náš oddíl je vítěz posledního ročníku, neponecháváme nic náhodě a už od 
druhého listopadového víkendu se scházíme s hokejkami.  J 

 
První florbalová událost tohoto roku se konala na třetí ZŠ a účast byla opravdu hojná, celkem se nás sešlo 18 a pokud počítáme i nehrající 

kapitány, tak 21. Což je „bohužel“ víc než na lecjakou povinnou akci.  Nejedná se o sport pouze pro kluky, což dokazovala účast Evičky z Koníků 
a MAGASKAWIN ze Žab. S oběma holkama jsem hrál v týmu a tak můžu říct, že v Evičce nám roste budoucí florbalová hvězda. Pozvaným 
„nečlenem“ byl taky WABLAUTANAGA, který maká na klubovně a florbal je jednou z odměn, který mu náš oddíl nabízí. 

 
Další dva florbaly se uskutečnily v našem tradičním útočišti PASu v předposlední a poslední listopadový víkend. Účast nebyla tak hojná, ale 

sešlo se dosti lidí a hrálo se ve velké tělocvičně. Třetí zmíněný trénink byl určen jen starším jako motivace před brigádou na klubovně, kde se 
toho času provádí přípojka vody a kanalizace. Nevím zda byl dobrý nápad udělat florbal 
před brigádou, protože mě pak na brigádě bolely nohy, ale zahrál jsem si dobře. Pozvali 
jsme totiž i Skalák Skalička v čele s Ropákem, se kterými jsme sehráli spoustu zajímavých 
zápasů.  V přestávkách jsme se domluvili na brigádu, takže jsme čas strávený na PASu 
využili opravdu dokonale. 

 
Mým přáním je, aby se do Vánoc uskutečnil ještě jeden florbal. Budu na tom 

pracovat, takže až se vám časopis dostane do rukou, už bude jasno jak to dopadlo. Doufám, že se to povede a sejdeme se na 
předvánočním setkání v co největším počtu. 

 
Zapsal: WAOPE 
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Výprava do Vlašského 
8.12.2007 

Na tuto 1. turistickou výpravu jsem se sešli na zábřežském nádraží v malém počtu. Sraz byl naplánován na 8:15 a v tuto dobu na nádraží byli: Šmodrch, Javor, Erik, Lišák, Béďa, 
Netopýr, DRak, Stopař, Tarzan, Wyoming a Mičkinikwa. Počasí také moc příznivě nevypadlo, ale nezaváhali jsme a vyrazili jsme směr Hanušovice. Tam jsme přesedli a svezli se už jen 1 
zastávku. Taky nás zde opustil Wyoming, který ztratil klíče od auta a musel jet z5 domů.  

Ve Vlašském jsme byli rozděleni do skupinek 

1) Erik+Stopař+Tarzan 

2) Javor+Šmodrch+DRak 

3) Lišák+Béďa+Netopýr 

Naším prvním úkolem byl nákres pochodového filmu až na tábořiště. Všichni se toho zhostili velice dobře včetně Javora, který se pořád 
dožadoval tužky a rozkresleného plánu.  

Po chvíli chůze jsme dorazili na místo tábora v roce 1989. Mičkinikwa nám řekl něco o tábořišti a podívali jsme se na místo našeho 7.sněmu. 

Potom jsme měli chvíli čas na to abychom si prohlédli místo a najedli se.  Tady pobavil opět Javor, který se snažil napodobit Harryho 
Pottera a kouzlil kde mohl a dokonce se mu podarilo dostat Stopařův vršek od termosky do vzduchuJ 

Následovala běhací hra ve které bylo za úkol získat všechny účastníky tábora 1989…..nakonec vyhrála Stopařova skupinka se 4 body. 

Poté každá skupinka nafasovala kelímek, pytlík sádry  a papírový kroužek a bylo úkolem udělat co nejhezčí odlitek stopy. Najít stopu 
naštěstí nebylo vůbec těžké protože poblíž byl krmelec a kolem spousta jeleních stop. Odlitky se všem povedly a měly by být k vidění na klubovně.  

Zatím co jsme dělali odlitky tak Mičkinikwa rozdělal oheň na kterém si později někteří opekli kabanos. A protože bylo vše docela 
mokré, zkusil si každý rozdělat oheň jednou zápalkou….nakonec se to podařilo 7 lidem z 9 což je skvělý výsledek. Čas pokročil a tak jsme se zbalili 

a vyrazili zpátky do Vlašského. Cestou necestou( náš Štítecký smrťák by se mohl stydět) jsme došli 
zpátky na nádraží a protože to na nedaleký zámeček s vyhlídkou bylo jen 0,5 kilometru vydali jsme se 

ještě tam. Protože počasí se během dopoledne umoudřilo my jsme měli nádherný výhled. Javora ihned 
zaujala houpačka a předváděl na ní své freestylové kousky. Slezli jsme pod zámeček a zahráli jsme si na 
mostku pár her.  

Taky tam probukla sněhová bitva „každý proti každému“ kterou rozpoutal Erik. Potom už jsme se 
vydali na nádraží v Hanušovicích. Cesta probíhala hladce a proto jsme byli už 15:30 v Zábřehu. Tato výprava 
se určitě podařila….jen je škoda, že se nás sešlo tak málo, ale kdo nebyl může jedině litovat!! 

DRak 

 

 

 

 

DRUŽINA  MEDVĚDŮ 
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Posledně jsem to s družinovou stránkou nějak nestihl, takže se to pokusím vynahradit teď. Začnu třeba rozdělením družinových funkcí. 

 
rádce-Šmodrch 

1. podrádce-Nechcu, je dále také nástěnkář  

2. podrádce-Lišák, má ještě funkci watchkeeper 

topiči-Mustang a Honza, ty musím pochválit za vzorné plnění funkce, jen tak dál 

herník-Kutil 

schodomet-Top 

člen-Javor 

 
Na schůzkách jsme se hlavně připravovali na regatu v Bludově a teď opakujeme morseovku. Začali jsme také hrát etapovku 

 
Šmodrch 

Koníci 
Řezi – šak ma znáte:-) 
Blanka – měla mi pomáhat s vedením Koníků, ale zatím nemůže chodit, tak doufám, že ji zase brzy přivítáme v našem kruhu 
Váša – trošku rarášek, ale jinak fajne vlče:-) 
Evik – šikovná holka:-) 
Holub – little sabotér:-) 
Drápal – rád připravuje hry, má spoustu fantazie:-) 
Ondra – „tichošlápek“ 
Honzík – nováček 
 

Jsme vlastně taková šavanská drobotina. Hrajeme hry, soutěžíme, připravujeme dárečky na Vánoční nadílku a samozřejmě vymýšlíme nějakou fajne scénku:-) 

Učíme se rozpoznávat různá zvířátka(holuba od pštrosa atp.) 

Říkáme si, že si v lese musíme dávat bacha nejen na jeduváče a klinháky, ale taky třeba i na hady  (u nás teda jenom na zmiji, páč potkat brejlovce se „nepoštěstí“jen tak 
každému:)) a že taková divoká bachyně s mláďátkama když se rozzuří, taky dovede člověka pěkně nakousíčkovat. Prostě nejsme v pohádce o medvídkovi Pů =) 

Za Koníky Řezi  

Družinová stránka Káňat 
Na úvod: 
Na družinových probíráme všelicos, ale někdy na konci listopadu jsme začali probírat šifry na orlí pero – znej deset šifer. Bohužel na poslední družinovku došlo málo členů a tím pádem moc 
káňat šifry nezná, prozatím. S docházkou je to bohužel celkem špatný a začalo se to řešit. To je asi tak všechno …  

Regata: 
Jak víte, tak v listopadu se konala regata. Moc lidí z naší družiny se neumístilo … 

Tady je přehled miniturnaje v regatě, který se odehrával na naší družinovce. Napíšu jen nejlepší časy:  

Ambulanční uzel:  Bubla – 1:90 
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Škotová spojka: Bubla – 3:00 

Rybářská spojka: Bubla – 6:30 

Zkracovačka: Ret – 2:10 

Dračí uzel: Erik – 1:95 

Lodní uzel: Dušan – 1:70 

Regata: Bubla 50:00 

Béďa 

 

Stránka družiny „Mývalů“ 
 

Měsíc listopad proběhl u Mývalů ve znamení příprav na Uzlařskou regatu. Dali jsme si totiž cíl utvořit družstvo v nejmladší kategorii, které zasáhne do bojů o medailová místa, a tak jsme se 
s Netopýrem věnovali nácviku šesti základních uzlů. Pomáhali nám Ká, Evík, Mičkinikwa i Mirdova maminka. Jak se nám povedlo připravit družstvo, to mohli posoudit návštěvníci bludovské 
regaty v sobotu 24. listopadu 2007. 

Myslím, že většina členů zvládla většinu uzlů velmi dobře, protože druhé místo našeho nejmladšího družstva v konkurenci, která se letos do Bludova sjela, je vynikajícím 
úspěchem. 

Družstvo tvořili Mirda, Michal a David podporovaní Holubem a Evíkem (oba z družiny Koníků) a Ká (z družiny Vlků). Michal se zhostil loďáku, David vázal ambulák, Holub 
zkracovačku, Mirda škoťák, Evík autíčka a Ká dračák. 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

Naše družstvo nejmladší kategorie "A" 
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Kromě úspěchu našeho družstva překvapil na letošní regatě také nováček Michal – vybojoval třetí místo v dračáku, což je pro něj opravdový úspěch, vždyť chodí do 

oddílu teprve od října! A tak na stupních vítězů za dračí smyčku stáli opět tři Šavani na stupních vítězů – Ká, Evík a Michal!!! Je vidět, že Michal se zapojil do oddílové činnosti a zdá se, že 
bude opravdu platným členem (a to určitě nejen v oblasti uzlování). 
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Tady jsou Mývalové, kteří se nejvíce osvědčili na letošní regatě: 

Na závěr přikládám ještě tabulku bodování za měsíc listopad. Nejlepším „chodičem“, který od října nevynechal ani jednu schůzku je Mirda. Také Petr s Michalem svoji docházku 
zlepšili, zatímco Jirka a Radek vynechávají čím dál tím častěji. V nošení věcí vynikají Dominik s Mirdou, ale už se „chytil“ také Michal s Davidem. Triko nosí na schůzky i akce nejpoctivěji 
Mirda, David i Petr (ostatní stále ještě triko nemají, ale už se na jejich objednávce pracuje). 

Docházka: 
Mirda     – 4 body 
Dominik, David, Michal   – 3 body 
Radek, Petr, Jirka   – 2 body 
 
Věci: 
Mirda     – 15 bodů 
Dominik, Michal   – 12 bodů 
David     – 11 bodů 
Radek, Jirka    – 8 bodů 
Petr     – 1 bod 
 
Triko: 
Mirda     – 3 body 
David     – 2 body 
Petr     – 0 bodů 

Mot 

 

David - v 
družstvu vázal 

ambulák 

 

Mirda - v družstvu 
vázal škoťák 



 14

Bodování za Listopad 
Jméno Rod Schůzky Dobrovolná 

aktivita 
Celkem  

1.Béďa Káňata 36+40 73 149  
2.Lišák Medvěďi 36+40 51 127  
3.Grizzly Vlci 27+30 67 124  
4.Ká Vlci 27+30 62 119  
5.Netopýr Vlci 40+40 24 104  
6..Kutil Medvědi 30+40 31 101  
7.Top Medvědi 25+40 33 98  
8.Šmodrch Medvědi 19+40 35 94  
9-10 Honza Medvědi 28+30 10 68  
9-10 Erik Káňata 18+20 31 68 
11.Javor Medvědi 25+40 0 65 
12.Nechcu Medvědi 19+30 15 64 
13.Bubla Káňata 18+20 25 63 
14.Dušan Káňata 14+30 12 58 
15.Mustang Medvědi 22+30 0 55 
16.Ret Káňata 14+20 12 46 
17.Komanč Vlci 9+10 26 45 
18.Martin Vlci 0 12 12 
     

 
 
RODY: Káňata:77……...3.místo 

Vlci:80…………2.místo 
Medvědi:84……1. místo 

 
V listopadu bylo docela hodně bodů. 

Mohli jste získat body za bodové menu-toho využil: Béďa, Grizzly. Je docela špatné, že tak málo lidí i když úkoly nebyli vůbec těžké. 

Družinového úkolu se zhostili družiny Káňat a Vlků. Od Medvědů jsem odpovědi nedostal. 

Správné odpovědi družinového úkolu zní: 1) lípa, 2) bříza 3) tis 4) akát  5) jádro, běl, lýko, borka. Vidíte, že i kdyby jste to tupěJ natipovali tak jste museli alespoň něco trefit. 

Dále jste mohli získat body za kůrovníky….čehož využil Ká a Lišák, který odevzdal dokonce 3 úkoly. 

Největší příliv bodů se hrnul z uzlařské regaty kde si nejvíce nahrabal Ká 

Poslední možnost jak získat body bylo brigádami: Tady bodovali Ká a především Grizzly, který si opravdu mákl a patří mu zasloužená odměna ve formě bodů. 

Pochvala: Béďa-odevzdal bodové menu, na regatě zabodoval….zaslouženě tedy vyhrál 

Lišák - snažil se na regatěa odevzdal kůrovníky, oproti minulým měsícům asi největší zlepšení-jen tak dál!! 

Grizzly - vítěz předchozích dvou měsíců. Odevzdal bodové menu, byl na několika  brigádách. Pro mě je právě Grizzly vítězem za to co v poslední době  
předvádí  -WAŠTE                            .    

Ká - Opět o něm bylo slyšet, pomáhá na schůzce Koníků a pomohl i zatopit…na jeho věk parádní úspěchy nejen v bodování 
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Zklamání měsíce 
Mustang: 

Asi největším zklamáním byl pro mě Mustang, kterého jsem minule tak chválil…snad to je jen úlet a Mustang se zase chytí.                  
Komanč: 

Tento měsíc přestoupil do nové družiny a od té doby nevynechal akci….snad mu přechod prospěje 

Překvapení měsíce 
Top a Kutil: 

Dva mladší bojovníci, kteří se vyšvihli do první desítky a určitě zaslouženě….jen tak dál kluci!!            

     

Drak 
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Bodování 2006/2007 
Trochu opožděně, ale přece… 

celoroční  
Přezdívka Družina  
Netopýr Vlci 1678 
Béďa Káňata 1540 
Drak Káňata 1553 
Lišák Káňata 1327 
Grizzly Káňata 1380 
Helča Medvědi 1289 
Ká Vlci 1197 
Bubla Káňata 1100 
Komanč Medvědi 1120 
Nechcu Káňata 1023 
Šmodrch Káňata 936 

Top Vlci 896 
Šídlo Medvědi 744 
Dušan Medvědi 797 
Ret Medvědi 771 
Honza Vlci 742 
Blanka Medvědi 789 
Tomáš Káňata 650 
Erik Medvědi 679 
Rajče Vlci 597 
Mustang Vlci 657 
Kutil Medvědi 459 
Martin Káňata 206 
Robin Káňata 99 

 

Tarzan 

Historické bodování 1988 - 2007 
  Přezdívka, Jméno   celkem    Přezdívka, Jméno   celkem 

1 Netopýr Vlci 12042  28 Lišák Káňata 4494 
2 Ječmínek  11457  32 Šmodrch Medvědi 4202 
3 Tateyopah Želvy 11031  49 Dušan Medvědi 2547 
4 Křeček  10634  50 Řezi Koníci 2546 
5 Rys - Jiří Švestka  10319  72 Ká Vlci 1809 
6 Sokol  9291  76 Komanč Medvědi 1652 
7 Číňan  9085  82 Stopař Želvy 1615 
8 Béďa Káňata 8465  94 Top Vlci 1305 
9 Drak Želvy 8458  99 Mustang Medvědi 1122 

10 Tangyvaj  8413  101 Bubla Káňata 1100 
12 Mlčím ROP 7921  104 Nechcu Káňata 1083 
21 Wablautanaga Želvy 4956  105 Ret Medvědi 1073 
22 Tarzan Želvy 4938  117 Kutil Vlci 771 

27 Grizly Káňata 4615  125 Erik Medvědi 679 
 

TATEYOPAH 
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Oddílové stránky měly narozeniny 
18. listopadu 2007 to bylo právě šest let od chvíle, kdy vznikly naše oddílové stránky. Informace o výročí vzniku našich stránek se ale 

objevuje v Kůře celkem často a co všehcno je na stránkách taky nejspíš víte, takže tentokrát se budu věnovat spíše číslům o našich stránkách.  

 

 

 

…… Původní, tmavě modrá verze oddílových stránek sloužila do 29. 8. 2004. V ten den spatřily světlo světa 
nová, bledě modrá verze, jejíž základní struktura a grafika slouží dodnes. Drobných změn a obohacení od té 
doby ale byla obrovská spousta.  

…… Stará verze stránek zaznamenala za necelé tři roky fungování přes 3 000 návštěv. Nová verze asi 27 000. Celkem 
tedy mají po šesti letech naše stránky kolem 30 000 přístupů 

…… Během své existence se v našem fotoarchivu nashromáždilo přes 3 000 fotek. Nejstarší je z roku 1994, ale drtivá většina je z posledních let. Z roku 
2006 jich je asi 850 a v roce 2007 už jich přibylo téměř 900.  

…… Od září 2003 se na internetu objevuje pravidelně oddílový časopis Březová Kůra. Dnes na stránkách najdete celkem 40 čísel BK, všechny ve 
formátu pdf a krásně barevné. 

…… Od konce roku 2004 funguje oddílový intranet. Každý si tak může editovat své kontaktní údaje, členové náčelnictva 
mohou přidávat pozvánky k akcím a dnes už i diskutovat mezi sebou.  

…… Nejoblíbenější sekcí je určitě oddílový vzkazovník. Na staré verzi stránek ještě příliš nefungoval a během necelých tří let si připsal 
pouze 40 příspěvků. Na nové verzi stránek se ale náležitě rozjel. Do konce roku 2005 (tedy během prvních 15 měsíců 
existence nových stránek) přibylo zhruba 700 vzkazů. O většinu z nich jsme ale bohužel přišli kvůli havárii serveru v prosinci 2005. 

…… V roce 2006 přibylo přesně 950 vzkazů a od začátku roku 2007 do 5. 12. už jich je dalších 1272. 

Stopař 
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Přípojka vody a kanalizace 
 

aneb článek, který Koníci nejspíše přeskočí J, ale to nevadí 
neboť je určen všem těm, kdo se účastnili a ještě více těm, kdo „neměli čas“ 

 
V roce 2007 se nám konečně po několika pokusech a mnoha letech podařilo provést přípojku vody a kanalizace do naší šavanské klubovny. V této chvíli ještě nejsou všechny práce zdaleka 
hotovy, ale vezmu to popořádku. 

Už v roce 2006 jsme vážně uvažovali o výstavbě WC na klubovně, což znamená spoustu běhání, shánění, povolení a stavění. Na podzim se podařilo zajistit projekt a od města byly 
na realizaci přislíbeny peníze ve výši 150 000 Kč. V této fázi jsme se několikrát sešli s Unkasem a Vladimírem za účasti MIČKINIKWY a tehdejšího degandawidy Stopaře. 

Na jaře přípravy trochu „usnuly“ neboť byly jiné problémy, které bylo třeba řešit, avšak od května se vše rozjelo opět naplno. S pomocí projektanta přípojek se podařilo zajistit 
vyjádření jednotlivých dotčených orgánů státní správy včetně správců sítí. 

Vše vypadalo slibně. Bohužel jsme narazili na problém, a to ten, že dolní část přístupové cesty na klubovnu, kde měly být umístěny kanalizační a vodoměrná šachta, nejsou na 
„našem“ pozemku. Tuto věc jsme řešili prakticky celé prázdniny a protože to v jednom okamžiku vypadalo špatně, sešli jsme se i se zástupci města, se kterými jsme celou záležitost 
projednali. Po mnoha peripetiích a domluvách se podařilo s majitelem sousedního pozemku pohodnout podmínky pro provedení výstavby, které byly obě strany ochotny akceptovat. 

V září jsme tedy podepsali smlouvu upravující podmínky provádění a mohli jsme konečně zažádat o územní souhlas, což je jeden z mnoha nezbytných úředních papírů, potřebných 
k provedení takovéto stavby. Vzhledem k tomu, že celá akce musí být ukončena do konce roku, začali jsme ještě před vydáním územního souhlasu plánovat provádění prací. 

Náš pracovní tým doznal změn a tak na přípravě celé realizace spolupracovali pan Kašík a WABLAUTANAGA, opět za účasti (teď už náčelníka) MIČKINIKWY. Musím řict, že oba 
jmenovaní vzali celou akci vážně a zodpovědně a jen díky jim se podařilo vše to, co je dnes na klubovně vidět. Samotné vydání územního souhlasu totiž ještě neznamenalo automaticky 
možnost začít okamžitě stavět.  

Ještě bylo zapotřebí provést domluvy s firmami, které celou akci realizovaly (značky, prořezání asfaltu, bagry na provedení výkopu, realizace protlaku, dovoz štěrku, odvoz 
vykopané zeminy, půjčení potřebného stavebního nářadí), což jsem měl na starost já. Dále bylo potřeba získat souhlas správy silnic a policie s omezením dopravy, uvědomit příslušné 
orgány o započetí prací, získat na ŠPVS termín pro napojení na vodu, na Ekoservisu dohodnout „zalátování“ rozkopané komunikace, informovat město, atd. Tuto části si vzal na starosti 
převážně WABLAUTANAGA. Pan Kašík zajišťoval technickou pomoc, např. dovoz potřebné kanalizační šachty z Litovle. 

Nicméně postupně z našich „válečných porad“ vyplynulo datum předpokládaného zahájení prací – 12. listopad 2007. Toto datum budiž zachováno pro budoucí generace jako den, 
kdy Šavani skutečně vykročili ke svému vlastnímu WC. 

Celá akce je dělena do tří etap – první etapa je provedení veřejné části přípojek vody a kanalizace, tj. z veřejných řadů až do šachet umístěných dole pod klubovnou. Druhá etapa 
znamená přivedení těchto „trubek“ až do klubovny. Třetí etapa je provedení potřebných prací v klubovně.  Celá akce bude skončena, až poprvé spláchneme právě přestřiženou pásku. J 

Noc před začátkem prací jsem nemohl skoro spát, což bylo dáno stísněnými podmínkami provádění, přemýšlením zda jsme na něco nezapomněli (zapomněli J) a také tím, že o 
víkendu před tím nasněžilo, takže ono pondělní ráno leželo všude asi 6 cm sněhu. 

První den nás čekalo zahájení stavby, umístění značek, vyřezání komunikace, výkop a hlavní část – provedení protlaku pod cestou do kanalizační šachty na druhé straně ulice. Dnes 
už víme, že vše dopadlo dobře, přestože to tak ze začátku nevypadalo. Protlak se povedl a díky zvolené metodě provádění (materiál se „vtláčí“ do chráničky ze které je poté vytlačen do 
připravené jámy) nedošlo k poškození silnice, kterého jsme se všichni obávali.  

V další dny se podařilo osazení kanalizační šachty (ten betonový poklop), provedení přípojky vody a její ukončení ve vodoměrné šachtě. To je ta zelená krabice, kterou míjíte dole 
pod klubovnou, pokud by to někdo nevěděl J. Poté následovaly práce směřující k ukončení této první etapy, tj. zapravení silnice a rozkopané šachty na druhé straně, úprava sjezdu na 
pozemek souseda, odvoz přebytečného materiálu. Tyto práce jsou k dnešnímu dni (2. prosince) víceméně za námi a trvaly celé dva týdny.  

V současné době na klubovně probíhá druhá etapa, tj. přivedení vody a kanalizace pod přístupovou cestou až ke vchodu do klubovny. Současně se dělá na třetí etapě, tj. příprava 
samotného prostoru pro umístění WC a úklidovky. V tomto týdnu je v plánu dokončení druhé etapy a ukončení třetí etapy (a tím pádem celé akce) bude dle finančních možností a času nás 
všech zúčastněných. 

Celou akci bychom nemohli totiž realizovat bez pomoci vlastní, tj. nás všech. Vzhledem k omezeným financím jsme nuceni provádět realizaci svépomocí a pouze odborné práce 
nechat na firmách. Nejvíce ke zdárnému průběhu akce bez diskuze přispěl WABLAUTANAGA, kterému patří dík nás všech. Velkou zásluhu na hladkém průběhu celého toho blázince mají pan 
Kašík, MIČKINIKWA, Grizly, Mot, Tarzan, Drak, tj. všichni ti, kteří se ukázali aspoň na třech brigádách. Vypsat ty ostatní není v mých silách, ale pomohli i „prostí“ členové, většina 
náčelnictva, RAPO, tatínkové členů. 

Už mě nebaví dál psát a vsadím, že vás ani číst, takže končím. Uvidíme, jak a kdy se podaří celou akci dokončit a kdo všechno se ještě zapojí. J 

Zapsal: WAOPE 
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